
ياران برانكو دست شان به صدر نرسيد
كار پرسپوليس گره خورد

هفته هفتم رقابت هاي ليگ در حالي پنج شنبه دومين روز خود را پشت 
سر گذاشت كه پرسپوليس با كسب دومين تساوي اين فصل، يك بار ديگر 
از رسيدن به صدر جدول بازماند و فاصله خود را با صدر جدول افزايش داد. 
نتايج دور از انتظار، رقابت هاي ليگ را هفته به هفته جذاب تر مي كند. از 
يك سو پرسپوليس بعد از باخت به پيكان با سپاهان هم مساوي مي كند تا 
از رسيدن به صدر جدول باز بماند و از سوي ديگر گسترش فولاد تبريز با 
كسب اولين برد اين فصل خود با نتيجه يك بر صفر مقابل سياه جامگان، 
قعر جدول را به استقلال تقديم مي كند ويك پله بالا مي آيد. استقلال 
خوزستان هم برابر سپيدرود رشت به تساوي بدون گل رضايت مي دهد 

تا جايگاهش در انتهاي جدول تغييري نكند.
   هشداري كه به واقعيت پيوست

برانكو از آنچه مي ترسيد به سرش آمد. نه فقط چون بعد از باخت به پيكان 
ته جدولي برابر سپاهان هم به تساوي 2- 2 رضايت داد و با يك بازي بيشتر 
از پارس جنوبي باز هم نتوانست صدر جدول را پس بگيرد، به اين دليل كه به 
نظر مي رسد اين روزها اوضاع پرسپوليس اصلاً خوب نيست. سرخپوشان دو 
گل مي زنند و دو گل ديگرشان مردود مي شود، اما حتي مردود اعلام شدن 
دو گل اين تيم برابر سپاهان هم نمي تواند توجيهي باشد براي ضربات نهايي 
پرتعدادي كه برباد رفت و موقعيت هاي خطرناك فراواني كه با بي دقتي 
بازيكنان به هدر رفت، اما حالا پرسپوليس علاوه بر مشكل هميشگي اش 
در خط حمله با معضلي ديگر مواجه شده و آن افت شديد خط دفاع و دروازه 
تيم است. برانكو بعد از صعود به نيمه نهايي ليگ قهرمانان آسيا هشدار داده 
بود كه اين موفقيت مي تواند خطرناك باشد و به افت در ليگ بينجامد و حالا 
پيش بيني او به حقيقت تبديل شده و پرسپوليس به شدت افت كرده، آن 
هم در حالي كه به زودي بايد خود را براي ديدار نيمه نهايي ليگ قهرمانان 

آسيا برابر الهلال عربستان آماده كند.
   پرسپوليس در بحران

بازي با سپاهان به همان اندازه كه از صحنه هاي حساسي برخوردار بود، 
لحظات اعصاب خردكني هم داشت، آن هم براي هواداراني كه تيم شان را 
مدعي اصلي ليگ مي دانند، تيمي كه با كسب نتايج خوب، هوادار اين تيم را 
از همان ابتداي راه به تكرار قهرماني اميدوار كرده بود، اما در دو بازي اخير نه 
تنها نتوانسته روند خوبش را ادامه دهد بلكه دچار بحراني جدي شده است. 
از يك سو خط حمله اي كه در هر بازي موقعيت هاي بي شماري را از دست 
مي دهد و از سوي ديگر دفاعي كه با افت فاحشي مواجه شده و دروازه باني 
كه نقطه ضعف هايش بدجوري توي ذوق مي زند! بيرانوند هميش��ه با 
اين اتهام روبه روبوده كه ضعف هايش، در س��ايه خط دفاعي پرقدرت 
پرسپوليس و تاكتيك هاي دفاعي كرش در تيم ملي پنهان مانده و حالا  
در بازي با پيكان و سپاهان، در روزهايي كه دفاع سرخپوشان آن ابهت 
هميشگي را ندارد، نقطه ضعف هاي بيرانوند بيش از هر زمان ديگري 
به چشم مي آيد و روي تك تك گل ها مقصر شناخته مي شود. البته او 
گلر پراشتباهي نيست و در هر دو بازي نيز واكنش هاي خوبي داشته و 
موقعيت هاي فراواني را هم مهار كرده، اما نتيجه كار نشان مي دهد كه 
فاصله زيادي با يك دروازه بان قابل اطمين��ان و بي نقص دارد، آن هم 
وقتي كه با افت خط دفاع بيش از يك مرتبه دروازه اش باز مي شود تا نقش 

اساسي در از دست رفتن امتيازهاي تيمش داشته باشد. 
   وقتي برانكو هم كم مي آورد!

فاصله پرسپوليس با صدر جدول در حالي افزايش يافته كه مشكل تنها بي دقتي 
گلزنان اين تيم يا افت خط دفاعي و رو شدن نقطه ضعف هاي بيرانوند نيست. 
در واقع برانكو نيز همانند تيم دچار افتي قابل توجه شده است. او كه در چند 
بازي اخير با تعويض هاي طلايي خود توانسته بود نتايج رقم خورده را به سود 
تيمش تغيير و لقب سلطان تعويض را به خود اختصاص دهد، مقابل سپاهان 
مغلوب عملكرد كرانچار و تعويض هاي خوب او شد. البته تساوي در اين بازي 
خدشه اي به ركورد شكست ناپذيري برانكو برابر مربيان خارجي ليگ وارد نكرد، 
اما در واقع او با اين تساوي هم نتيجه را مي بازد هم دوئل با هموطنش، وقتي در 
غياب ياران تارتار باز هم نمي تواند به صدر جدول بازگردد و فاصله اش با صدر 
جدول افزايش پيدا مي كند! فاصله اي كه بايد ديد پرسپوليس را در سراشيبي 
بحران قرار مي دهد يا خير، هرچند كه برانكو خيلي هم نگران به نظر نمي رسد: 
»پرسپوليس هميشه براي برد بازي مي كند، اين بازي را هم مي توانستيم ببريم 
كه روي دو اشتباه گل خورديم، اما اگر اشتباهي در بازي نباشد كه همه بازي ها 
صفر- صفر تمام مي شود! در كل از شاگردانم راضي هستم، پرسپوليس پخته 

بازي كرد و نشان داديم نامزد اول قهرماني در ايران هستيم.«

گل نمي زنند، راحت گل مي خورند
تنها پنج هفته از بازي هاي لاليگا گذش��ته  

اس��ت، اما تا همين ج��ا رئال مادريد هفت 
امتياز از بارسلونا، رقيب ديرينه و صدرنشين 
جدول رده بندي عقب افتاده است. همين 
يك ماه پيش بود كه همه فكر مي كردند با 
تابستان نقل و انتقالاتي كه بارسلونا گذرانده، 
رئال مادريد اين فصل هم به راحتي قهرمان 
شود  و بارسا نمي تواند براي اين تيم قدرتمند 
مزاحمت ايجاد كند. پس چه مشكلي پيش 
آمده؟ با شكست بارسا با نتيجه مجموع 5 بر يك در سوپركاپ اسپانيا، شايد 
بتوان گفت رئال كمي مغرور شده است. بعضي از بازيكنان آن طور كه از آنها 
انتظار مي رود، خوب عمل نمي كنند و جالب اينجاست كه تنها يك ماه از 
آن زمان گذشته است. همان طور كه ايسكو هم بعد از بازي گفت، اگر رئال 
موفق نشود به گلي زودهنگام دست پيدا كند، استرس و عصبانيت كم كم 
بر آنها غلبه مي كند. شايد دليلش ناكامي هاي اخير شاگردان زيدان مقابل 
چشمان هواداران خودي است، ش��ايد هم به خاطر انگيزه مضاعفي است 
كه بازيكنان حريف در ديدار مقابل رئال پيدا مي كنند. به هر حال رئال در 
ورزشگاه خانگي ناكام است. هر نشانه اي از عصبي بودن روي سكوها به تيم 
هم انتقال منتقل مي شود. شكي در اين نيست كه زيدان اين توانايي را داشته 
كه توانسته در مدت يك سال و نيم حضور در رئال مادريد هفت عنوان و جام 
كسب كند، اما در اين هم شكي نيست كه برخي از تصميماتي كه او گرفته، 
باعث شده تيمش تاوان بدهد تا حالا هفت امتياز با بارسلونا فاصله داشته 
باشد. براي مثال در بازي مقابل بتيس او  ايسكو را بيرون آورد تا آسنسيو را 
وارد زمين كند، درست زماني اين كار را كرد كه بازيكن 22ساله تازه ريتم 
درس��ت بازي را پيدا كرده بود. همچنين تصميم بدتر او اين بود كه در 20 
دقيقه پاياني بازي، او لوكاكو را بيرون آورد. در ديدار مقابل لوانته هم زيدان 
مانند هميشه از سيستم چرخشي استفاده كرد، اما از سيستمي استفاده كرد 
كه اصلاً منطقي به نظر نمي رسيد. تنها پنج بازي از بازي هاي فصل گذشته و 
رئال مادريد تا اينجا پنج گل خورده است. بعد از برد در اولين بازي فصل مقابل 
دپورتيوو لاكرونيا اين تيم نتوانسته هيچ كلين شيتي داشته باشد و اين يكي 

از مشكلات مهم رئال است.

طرفدار رنگ سفيد تيم ملي هستم
وزير ورزش قرمز است يا آبي؟ اين سؤالي 
است كه خيلي ها دوست دارند پاسخ آن 
را بدانند،  اما خود س��لطاني فر مي گويد 
عاشق رنگ پيراهن تيم ملي است: »همه 
باشگاه ها براي ما مهم هستند. من هيچ 
گرايشي به دو رنگ آبي و قرمز ندارم، اصلًا 
غيرقابل قبول است كه من طرفدار يكي از اين دو تيم باشم. تلاش 
ما اين است كه به همه باشگاه ها كمك و تيم ملي را تقويت كنيم. 
پرسپوليس و استقلال دو تيمي هستند كه طرفداران پرتعدادي 
دارند، هر وقت كه ش��رايط آنها خوب بوده وضعيت فوتبال ما هم 
خوب بوده، بنابراين تلاش مي كنيم تا ش��رايط آنها در كنار بقيه 
تيم ها خوب باشد تا تيم ملي ايران هم با قدرت در رقابت ها حاضر 

شود. من طرفدار رنگ سفيد تيم ملي هستم.«

پ�س از اس�تعفاي 
سعيد احمديان

   فوتبال
منصوري�ان ح�الا 
آبي ه�ا ب�ه دنبال 
جانشين وي هستند. مديرعامل استقلال از فاتح 
تريم، سرمربي مشهور ترک ملقب به امپراتور و 
سرمربي سابق تيم ملي تركيه و ميلان ايتاليا به 
عنوان گزينه اول استقلال نام برده است، هرچند 
كه با توجه به دس�تمزد بالاي تريم، خيلي ها به 
حضور اين مربي در تهران خوش بين نيستند! و 
البته وضع آبي ها نيز به گونه اي نيست كه با تزريق 
اين پول به جيب مربي خارجي تغيير كند،آن هم 
در شرايطي كه تيم هاي بدون ستاره اي با مربي 
داخل�ي در رده هاي ب�الاي جدول ق�رار دارند.

تساوي با ذوب آهن آخرين حضور عليرضا منصوريان 
روي نيمكت استقلال بود، مسابقه اي كه  با تساوي 
يك – يك تمام شد،  نتيجه اي كه با توجه به پيروزي 
گسترش فولاد، آبي ها را به رده شانزدهم و قعر جدول 
چسباند، آن هم با يك برد، دو مساوي، چهار باخت و 

كسب تنها پنج امتياز و آمار دو گل زده در شش بازي! 
اين كارنامه ضعيف سرانجام سبب شد تا منصوريان 
برخلاف شكست مقابل پديده، اين بار ديگر تصميم 
نهايي را بگيرد و استعفايش را رسماً اعلام و از بازيكنان 

و هواداران استقلال خداحافظي كند. 
   منصوريان: مرا به آخر خط رساندند

حرف هاي منصوريان در نشست خبري پس از بازي با 
ذوب هم مفصل بود و تا توانست با خبرنگاران درددل 
كرد و گفت كه او را در اين تيم به آخر خط رساندند 
تا مجبور به خداحافظي ش��ود: »من را به آخر خط 
رساندند. يك عده نمي توانند ببينند يك تيم جوان 
ايراني موفق است. بعد از بازي با پديده تنهاترين آدم 
تاريخ باشگاه استقلال بودم. هفته سختي بود. امروز 
بازي سختي داشتيم. بعد از بازي با پديده هم آماده 
رفتن بودم، ولي مربيانم گفتند بمان و بجنگ. امروز 
وقتي بازي ش��روع ش��د با انرژي خوبي آمدم، ولي 
احساس كردم سكوها ملتهب است. روزي آرزو داشتم 
كه روي لب آنها خنده را ببينم. نمي خواهم هوادارمان 

اذيت شود. هوادار صبور نيست. از فدراسيون فوتبال 
و س��اكت هيچ وقت نمي گذرم. بايد بگويم كه يك 

آفسايد مي تواند يك زندگي را تمام كند.«
سرمربي سابق استقلال در جايي ديگر از صحبت هاي 
طولاني اش، اختلافات داخلي در تيم را به يك هيولا 
تعبير كرد: »وقتي به استقلال مي آييد يك هيولاي 
درون را مي بينيد. آنهايي كه در استقلال هستند اين 
هيولا را ايجاد مي كنند. براي صندلي داغ مديريت 
استقلال هميش��ه هيولاي درون وجود دارد و حالا 
متوجه شدم كساني هس��تند كه خودشان در تيم، 
استقلال را نابود مي كنند و نمي خواهند اتفاقات خوبي 
بيفتد و فهميدم هيولاي دروني استقلال يعني چه.«

  18ماه بدون حتي يك جام!
تنها چند ساعت پس از استعفاي منصوريان بود 
كه افتخاري، مديرعامل استقلال از قبول استعفاي 
سرمربي تيمش خبر داد و آن را سخت ترين تصميم 
دوران ورزشي اش عنوان كرد: »سخت ترين تصميم 
دوران مديريتي ام را گرفتم و به رغم ميل باطني با 

استعفاي آقاي منصوريان موافقت كردم.« در حالي 
پرونده حضور منصوريان در استقلال بسته شد كه 
وي در دوران يك فصل و شش هفته  اي حضور در 

استقلال، كارنامه موفقي نداشته است. 
منصوريان 12 خرداد 95 رسماً به عنوان سرمربي 
استقلال و جانش��ين پرويز مظلومي انتخاب شد. 
استقلال در ليگ ش��انزدهم با منصوريان تا هفته 
ششم نتيجه نگرفت، اما در ادامه اين مربي جوان 
توانست تيمش را از بحران خارج كند و با تكيه به 
بازيكنان جوان اين تيم را به بالاي جدول برساند 
و در نهايت هم با 57 امتياز و اختلاف 9 امتيازي با 
پرسپوليس قهرمان ليگ، استقلال را نايب قهرمان 
كرد، در جام حذفي هم آبي ها با شكست مقابل نفت 
در مرحله يك چهارم نهايي حذف شدند. استقلال 
هرچند با منصوريان توانست در ليگ قهرمانان به 
مرحله يك هشتم نهايي برسد، اما شكست عجيب 
6 بر يك مقابل العين، يك��ي از تلخ ترين خاطرات 

آبي پوشان در آسيا را ثبت كرد. 
با توجه به اين ناكامي ها منصوريان با يك چرخش 
از اعتماد به بازيكنان ج��وان، براي فصل جديد به 
جذب ستاره هاي پا به سن گذاشته مانند جباري، 
منتظري و جباروف با قراردادهاي گران روي آورد، 
تاكتيكي كه براي ليگ هفدهم جواب نداد تا اين بار 
برخلاف فصل گذشته، هواداران و مديران استقلال 
به منصوريان فرصت بيشتري ندهند و با توجه به 
شروع ضعيف آبي پوشان در ليگ هفدهم در نهايت 
29 شهريور 96، پرونده منصوريان در استقلال پس 

از 18 ماه بسته شود. 
   امپراتور روي نيمكت آبي ها؟

با قبول اس��تعفاي منصوريان، حالا آبي ها به دنبال 
يك مربي خارجي بزرگ براي نيمكت شان هستند 
و مديرعامل اس��تقلال در مصاحبه  با سايت رسمي 
باشگاه از فاتح تريم، سرمربي مش��هور تركيه اي به 
عنوان گزينه اصلي آبي ها نام برده است. تريم كه در 
تركيه به او امپراطور مي گويند، سابقه مربيگري در تيم 
ملي تركيه، گلاتاسراي و ميلان ايتاليا را در كارنامه 
 TRT دارد. لكان كليچ، خبرنگار ورزش��ي س��ايت
تركيه در صفحه توئيتر خود دس��ت به افشاگري از 
جزئيات پيشنهاد باشگاه استقلال تهران به فاتح تريم 
زده و نوشته است: »باشگاه استقلال ايران براي جذب 
فاتح تريم به عنوان سرمربي خود پيشنهادي به مبلغ 5 
ميليون يورو با قراردادي سه ساله داده است. در صورت 
عدم توافق با تريم، از سرجيو فارياس و والتر زنگا به 

عنوان ديگر گزينه هاي استقلال نام برده مي شود. 

 اسامي بزرگ، مربيان بيکار 
و هواداران نگران استقلال

استعفاي ديرهنگام عليرضا منصوريان يك بار ديگر پاي مربيان خارجي 
پرهزينه را به فوتبال ايران باز كرد. با خيزي كه دلالان فوتبال براي به كرسي 
نشاندن نام گزينه مدنظر خود برداشته اند، معلوم نيست چه آينده اي در 
انتظار استقلال بحران زده خواهد بود، به ويژه كه مديرعامل باشگاه هم 

فاتح تريم گرانقيمت را به عنوان گزينه اصلي معرفي كرده است!
تساوي نااميد كننده مقابل ذوب آهن پايان كار منصوريان در استقلال بود، 
تيمي كه با آن همه هوادار در قعر جدول جا خوش كرده است. خيلي ها منتظر 
رفتن او بودند و سرمربي مستعفي را باعث و باني همه مشكلات اين فصل 
مي دانستند. حالا منصوريان رفته و معترضان از رفتنش بسيار خوشحال 
هس��تند، اما اوضاع به گونه اي پيش مي رود كه بعيد اس��ت آبي ها به اين 
زودي ها رنگ آرامش را ببينند. بعد از اين استعفاي رسمي، ناخودآگاه اولين 
و مهم ترين سؤالي كه براي همه پيش مي آيد انتخاب سرمربي جديد است. 
اين بار اما برخلاف هميشه آقاي مديرعامل كه خود يكي از متهمان بحران 
استقلال به شمار مي رود، نام يك مربي گرانقيمت را به عنوان گزينه نخست 
جانشيني منصوريان معرفي كرده است؛ فاتح تريم! معمولاً نام اين مربي 
تركيه اي به عنوان يكي از گزينه هاي مربيگري سرخابي ها مطرح مي شود، 
اما اين دفعه افتخاري با افتخار تمام از تريم و مذاكره با او صحبت كرده است. 
در اين بين دستمزد بالاي اين مربي اولين علامت سؤال براي هواداراني است 
كه تصور مي كردند اوضاع مالي باشگاه واقعاً وخيم است. كيست كه نداند 
فاتح تريم يكي از سه مربي گرانقيمت قاره اروپاست و دستمزدهاي نجومي 
او حتي براي اروپايي ها نيز غيرقابل قبول است. از طرفي او هنوز با فدراسيون 
تركيه قرارداد دارد و همان طور كه به نظر مي رس��د مديربرنامه هاي تريم 
يد طولايي در گرفتن غرامت چندميلي��ون دلاري دارد. با اين اوصاف رقم 
پيشنهادي آبي ها بايد هم 20 ميليارد تومان باشد، 20 ميلياردي كه معلوم 
نيست از كجا و چگونه قرار است تأمين شود! باشگاه هاي ايراني بدهكارترين 
باشگاه هاي فوتبال آسيا هس��تند و به همين خاطر است كه  AFC براي 
صاف شدن اين بدهي ها هر سه تيم ايراني حاضر در ليگ قهرمانان را تهديد 
به حذف از اين رقابت ها كرده است. آقايان مدير با آگاهي كامل از اين مسئله 
باز هم خيال ريخت و پاشي ديگر به سرش��ان زده و اين در حالي است كه 
وزارت ورزش متولي اصلي سرخابي ها، در اين شرايط بحراني تلاشي براي 
حل مشكلات استقلال نمي كند. از سوي ديگر اينكه بحث انتخاب سرمربي 
جديد استقلال به همين جا ختم نمي شود و بدون شك تريم آخرين گزينه 
دست هاي پشت پرده نخواهد بود و در آشفته بازار انتخاب سرمربي خارجي 
اسامي چون سرجيو فارياس نيز به گوش مي رسد. درست است كه قعرنشين 
اين روزهاي ليگ در باتلاقي خودساخته گير افتاده و بايد هرچه سريع تر اين 
تيم را نجات داد، اما نبايد به اسم نجات، استقلال را از چاله به چاهي عميق 
انداخت. نام بردن از مربيان اسم و رسم دار اين ضرب المثل قديمي را تداعي 
مي كند كه »سنگ بزرگ علامت نزدن است«. باشگاهي كه با انواع و اقسام 
چالش هاي مديريتي، فني و اقتصادي مواجه است و بازيكنان مدعي اين 
تيم منتظر معرفي كادر فني جديد هستند تا موضع خودشان را اعلام كنند، 
چطور مي خواهد به مربي  كه سابقه مربيگري در ايران را نداشته و دستمزد 
نجومي مي خواهد اعتماد كند؟! متأسفانه به نظر مي رسد اين بار نيز همچون 
گذشته نام بردن از مربياني چون تريم و كريستف دام، بازي كلمات و مشغول 
كردن افكار عمومي است. انتخاب مربيان خارجي كاربلد قطعاً تأثير مثبتي 
در عملكرد تيم ها دارد، برانكو ايوانكووي��چ و كارلوس كرش نمونه هايي از 
انتخاب هاي خوب و به موقع مربيان خارجي به شمار مي روند. منتها هيچ 
مربي بزرگ و حرفه اي حاضر نمي شود مسئوليت يك تيم پرطرفدار، اما ته 
جدولي را با گذشت هفت هفته از ليگ برعهده بگيرد، چراكه كوچك ترين 
دخالتي در انتخاب بازيكنان و حتي نحوه تمرينات پيش فصل و بدنسازي 
تيم نداشته اس��ت. مهم تر از همه اينكه دستمزدهاي درخواستي مربيان 
بزرگ با بودجه تيم بحران زده اي چون اس��تقلال همخواني ندارد، ضمن 
اينكه مربيان بزرگ خواهان همكاري با مديراني بزرگ هستند نه مديراني 
كه پشت استعفاي سرمربي پنهان مي شوند تا اشتباهات آنها به چشم نيايد. 
به همين خاطر بيم آن مي رود كه سرانجام جاروجنجال هاي رسانه اي چيزي 
نباشد جز تماس گرفتن با مربيان ايراني خانه نشين و مدعي كه حاضرند براي 
نشستن روي نيمكت استقلال هر بهايي را بپردازند. حالا بايد منتظر ماند و 
ديد سرمربي بعدي آبي ها آنها را از قعرنشيني نجات مي دهد يا به بحراني تر 

شدن اوضاع كمك مي كند.
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

دلال ها مربيان خارجي را مي آورند
وحيد هاشميان از جمله فوتباليست هاي 
موفق ايراني اس��ت ك��ه دوران آموزش و 
كلاس هاي مربيگري را به صورت كلاسيك 
و حرفه اي در آلمان سپري مي كند. او حالا 
به عنوان مربي در تيم زير 17 س��اله هاي 
هامبورگ مشغول به كار است و اين روزها 
كه بحث آوردن نام هاي بزرگ و مربيان خارجي براي استقلال در ميان 
است، شنيدن حرف هاي او خالي از لطف نيست. هاشميان مي گويد: 
»پشت داستان انتخاب سرمربي خارجي براي تيم هاي ايراني حتماً 
دلالي وجود دارد،  چراكه مربي خوب آلماني يا هلندي به ايران نمي آيد. 
ما ميلياردي هزينه مي كنيم بعد مربي را بي��رون مي اندازيم، او يك 
مدت در كشورهاي مختلف مي گردد و در آخر هم باز به فوتبال ايران 

برمي گردد، اين اتفاقات به راحتي در فوتبال ما رقم مي خورد.«

ترامپ يك ديوانه واقعي است
حرف هاي زشت و ابلهانه رئيس جمهور 
امريكا در س��ازمان ملل عليه ملت ايران 
واكنش هاي جالبي را در س��طح جهان 
به همراه داش��ت. در داخل كش��ور هم 
دولتمردان، بزرگان و چهره هاي سياسي 
همگي متفق القول اين سخنان را واهي و 
احمقانه خواندند. علي دايي، برترين گلزن جهان نيز در خصوص 
حرف هاي ترامپ مي گويد: »او يك ديوانه واقعي است. او را آورده اند 
تا حرف هايي را كه خودشان نمي توانند بگويند، بگويد. ايران با اين 
فرهنگ اصيل و تاريخش به لحاظ تمدن بسيار جلوتر از امريكاست. 
هيچ احدي نمي تواند به ما انگ تروريست بودن بزند، ضمن اينكه 
هر كسي به ايران و ايراني توهين كند شخصيت خود را نشان داده و 

رئيس جمهور امريكا هم از اين قاعده مستثني نيست.«

دنيا حيدري

روبن خيمنز

3 طلا براي شطرنج نابينايان
تيم شش نفره ش��طرنج نابينايان ايران در اولين دوره رقابت هاي 
قهرماني آسيا موفق به كسب سه مدال طلا شد. صديقه سرگزي در 
بخش بانوان و امير ربي و اميد كريمي در بخش آقايان سه نشان طلا 

را براي ايران به ارمغان آوردند.

زهرا نعمتي، بان��وي پرافتخار تيروكمان اي��ران هفته قبل باز هم 
افتخارآفرين شد و نش��ان طلاي رقابت هاي قهرماني جهان را به 
دست آورد. نعمتي كه همراه ملي پوشان واليبال در مراسم تقدير از 
آنها حضور داشت، بعد از حضور در المپيك ريو اعلام كرده بود كه 
ديگر تنها به پارالمپيك فكر مي كند، بعد از گفت وگو با وزير گفت: 
»درخواس��ت خاصي نداش��تم، آقاي وزير از من درباره مسابقات 
آتي و هدف هاي آينده ام پرسيد، من هم گفتم كه براي حضور در 

المپيك جدا از پارالمپيك يكس��ري برنامه هاي خاص دارم. البته 
پارالمپيك برنامه اصلي من است، اما س��عي مي كنم در المپيك 
2020 عملكرد بهتري نس��بت به دوره گذش��ته داش��ته باشم.« 
نعمتي با اشاره به جدا ش��دن كميته هاي المپيك و پارالمپيك و 
مزيت هاي آن براي ورزشكاران جانباز و معلول گفت: »واقعاً به نفع 
ورزشكاران پارالمپيك شد، چون واقعاً هزينه هاي آنها زياد است و 

حالا مسئولان نگاه جدي تري به اين مسئله دارند.«

نايب قهرماني در كشتي نظاميان جهان
تيم كشتي آزاد نيروهاي مسلح ايران با كسب يك مدال طلا و سه 
برنز به عنوان نايب قهرماني رقابت هاي جهان دست يافت.   عليرضا 
كريمي در وزن 86 كيلوگرم طلا و حسين ش��هبازي در 97، رضا 

افضلي در 74 و امين طاهري در 125 كيلوگرم برنز گرفتند.

از عملکرد كاروان راضي ام!
رئيس كميته ملي المپيك از عملكرد كاروان ايران در بازي هاي داخل 
سالن آسيا ابزار رضايت كرد.كاروان ايران در حالي در رده دوم جدول 
توزيع مدال ها قرار د ارد كه بسياري از كشورها از جمله چين، ژاپن و كره 

جنوبي با بها ندادن به اين مسابقات عملاً سطح آن را پايين آورده اند!

نعمتي: عملکردم در المپيك 2020 بهتر خواهد بود

5ميليون يورو پول بيت المال را در چاه آبي ها نريزيد
گزارش»جوان« از وضعيت استقلال پس از استعفاي منصوريان و مذاكره با فاتح تريم سرمربي مشهور تركيه اي

شيوا نوروزي

نارنجك هايي كه ميزباني ايران را نشانه مي روند
بيشتر اعضاي كنفدراسيون فوتبال آسيا منتظرند تا با ديدن كوچك ترين 
خطا از هواداران ايراني، امتياز ميزباني را از تيم هاي باشگاهي كشورمان 
بگيرند. اين واقعيت تلخ بارها از سوي مقامات AFC به ضرر كشورمان 
تمام ش��ده و به نظر مي رس��د هنوز برخي رفتارها از س��وي عده اي از 
تماشاگرنماها فرصت لازم را به سودجويان آس��يايي مي دهد تا از اين 
طريق اهداف ضدفوتبال خود را عليه كشورمان پياده كنند. انفجار چند 
نارنجك در ديدار سپاهان – پرسپوليس از آن اتفاقاتي بود كه مخالفان 
ايران منتظرش بودند. انتظار مي رود با فرهنگ سازي از سوي باشگاه ها و 

كانون هاي هواداران ديگر شاهد اينگونه اتفاقات پرمخاطره نباشيم.

روبن خيمنز

نويسنده ماركاي  اسپانيا

ناكامي هاي تمام نشدني رئال و زيدان
ديدار خانگي كهكش��اني ها با رئ��ال بتيس به جاي آنك��ه پايان بخش 
ناكامي هاي اين تيم باشد، بحران رئال مادريد را تشديد كرد. شكست 
يك بر صفر ش��اگردان زيدان مقابل بتي��س انتقادهاي زي��ادي را به 
همراه داشته است، به ويژه آنكه با بردهاي پرگل بارسا، آبي و اناري ها 
صدرنشين لاليگا هستند در حالي كه رئال به رتبه هشتم سقوط كرده 
است. قوهاي س��فيد از ابتداي فصل تاكنون در بازي هاي خانگي هيچ 
بردي كسب نكرده اند و اين اتفاق آخرين بار در سال 1995 رخ داده بود. 
همچنين سال 2012 آخرين باري بود كه رئال هفت امتياز از بارسا عقب 
افتاد. با مصدوم شدن مارسلو تعداد بازيكنان مصدوم اين تيم بيشتر و 
س��رمربي اين تيم بيش از هر زمان ديگري با مش��كل انتخاب تركيب 
اصلي مواجه شده است: »اين قانون فوتبال است، تيمي كه نمي تواند از 
فرصت هاي خود استفاده كند، نتيجه لازم را به دست نمي آورد و امتياز 
از دست مي دهد. بازي خوبي را به نمايش نگذاشتيم، اما بد هم نبوديم. 
اصلًا انتظار چنين آغاز بدي را در برنابئو نداشتيم. سه بازي در خانه به 
ميدان رفته ايم و در هر سه بازي امتياز هم از دست داده ايم. نبايد با عجله 
و شتاب بازي كرد، بلكه براي نتيجه گرفتن بايد كمي صبور بود. اگر با 
تمركز بازي مي كرديم الان نتيجه چيز ديگري بود. فصل به تازگي شروع 
شده و تا پايان آن، بازي هاي زيادي باقي مانده است. بازيكنان رئال براي 
پيروزي تيم خود نهايت تلاش شان را به كار بردند و نمي توانم به انتقاد 

از آنها بپردازم.« رئالي ها امروز ميهمان آلاوس هستند.

فريدون حسن 
  منهاي فوتبال

واليبال پاسخ دندان شکني به ترامپ ديوانه داد
مراسم تقدير از تيم هاي ملي واليبال كشورمان چهارشنبه شب در هتل اسپيناس پلاس 
تهران به همت بانك گردشگري برگزار شد. در اين مراسم از ملي پوشان تيم هاي ملي 
بزرگسالان )مقام س��وم جام قهرمانان قاره ها(، تيم ملي نوجوانان )قهرمان واليبال 
جهان(، تيم دانشجويان )قهرمان رقابت هاي دانشجويان جهان( و تيم ملي جوانان و 
اميد واليبال كشورمان با حضور سلطاني فر وزير ورزش، داورزني سرپرست فدراسيون 
واليبال و مقامات بانك گردشگري تقدير ش��د. در اين مراسم داورزني در 
سخناني موفقيت هاي ملي پوشان واليبال كشورمان در رده هاي مختلف 
سني در سطح جهان را نشان دهنده توانمند بودن جوان ايراني دانست: 
»قدرت، استمرار و هوشمندي جوان ايراني در موفقيت هاي واليبال 
ثابت كرد كه به رغم تهديدات، تحريم ها و محدوديت ها، جوانان ايران 
مي توانند بهترين باشند.« معاون وزير ورزش، موفقيت هاي واليبال 
را پاسخ قاطعي به لجن پراكني هاي ترامپ دانس��ت: »جوانان ايران با 
موفقيت هايشان جواب دندان شكني در ميدان مسابقه به ترامپ، رئيس جمهور 
ديوانه امريكا دادند و نشان دادند كه ايران ملتي با تاريخ و تمدن است كه قابل 
مقايسه با امريكا نيست. مردم دنيا از يك طرف صحبت هاي رئيس جمهور 
امريكا را مي شنوند و از طرف ديگر تعريف و تمجيدهاي مربي واليبال امريكا 

از بازيكنان و مردم ايران را مي بينند و خودشان قضاوت مي كنند.«

كشتي خواستار حمايت عملي وزارت است
جلسه مشترك وزير ورزش با رئيس فدراسيون و اعضاي شوراي فني كشتي برگزار شد، جلسه اي 
كه به خيلي از شايعات و حاش��يه ها پايان داد. حمايت همه جانبه بزرگان و ريش سفيدان 
كشتي آزاد از رسول خادم و برنامه هايش براي آينده كشتي از جمله اتفاقات مهم اين جلسه 
بود. حمايتي كه وزير را بر آن داشت تا اينگونه در حمايت از كشتي صحبت كند، هرچند كه 
اختلافات وزير و خادم بر كس��ي پوشيده نيست. سلطاني فر گفت: »نتايج مسابقات 
فرانس��ه در برآوردهاي اوليه من و آقاي خادم نبود، اما مطمئن هستم اين افت 
جبران خواهد شد. با سازماندهي خوب فدراس��يون و استعدادهاي نابي كه 
داريم و البته با حمايت وزارت ورزش مي توانيم به نتايج تاريخي در بازي هاي 
آسيايي و المپيك دست پيدا كنيم.« منصور برزگر، عضو شوراي فني 
تيم هاي ملي كشتي آزاد هم در پايان اين جلسه گفت: »خواهان حمايت 
عملي وزارت ورزش از ورزش اول كشور هستيم. از وزير ورزش خواستيم 
قهرمانان را از نظر ش��غلي و مالي تأمين كند تا آنها براي ادامه فعاليت 

انگيزه داشته باشند. تعجب مي كنم كه چطور برخي مدعي هستند بودجه 
كشتي بيشتر از فوتبال است. نگاه ما به ورزش هاي المپيكي مانند كشتي 
و وزنه برداري بايد بسيار ويژه باشد. لازم نيست راه دوري برويم، به همين 
كشورهاي همسايه نگاه كنيد تا متوجه شويد چگونه به قهرمانانشان 

رسيدگي مي كنند و جوايزشان را مي دهند.«
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